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یادداشت ...

ســرویس سیاســی - نگاهــداری گفت: 
تصمیماتی درباره اضافه کاری و بهبود شــرایط کار 
پرستاران گرفته شده که امیدواریم رضایت این قشر 
را به دنبال داشــته باشد. نشست تبیین پرستاری در 
برنامه هفتم پیشــرفت با حضور بابک نگاهداری، 
رئیس مرکز پژوهش های مجلس، محمد جمالیان، 
عضو کمیسیون بهداشــت و درمان مجلس، احمد 
نجاتیــان، رئیــس کل ســازمان نظام پرســتاری، 
محمداسماعیل مطلق رئیس دبیرخانه شورای عالی 
سلامت و امنیت غذایی، هادی افراسیابی، مدیرکل 
دفتر مطالعات اجتماعی مرکز پژوهش های مجلس، 
وحید زمان زاده، رئیس شورای عالی نظام پرستاری، 
دکتــر احمد نجاتیــان، رئیس کل ســازمان نظام 
پرستاری، دکتر علی دادگری، معاون فنی و آموزشی 
این ســازمان و محمد شــریفی مقدم دبیرکل خانه 

پرستار، در مرکز پژوهش های مجلس برگزار شد.
رضایتمندی پرســتاران باعث ارتقای 

رضایت مردم از خدمات درمانی می شود
بابک نگاهداری، در این نشســت با تأکید بر 
اینکه منابع انسانی در هر حوز های درجه اول اهمیت 
را دارند، گفت: از میان فعالان عرصه سلامت، قشر 
پرســتاری بیشــترین مواجهه با بیمار را دارند و در 
کســب رضایتمندی بیمار بیشتر از دیگران اثرگذار 
هســتند. وی با اشاره به اینکه در میان شهدای مدافع 
ســلامت و در دوران شــیوع کرونا، نام پرستاران 
بسیاری به چشم میخورد، افزود: نقشی که پرستاران 
در جلوگیــری از بیماری های همهگیر و همچنین 
حفظ ســلامت جامعه ایفا میکنند، در دوران کرونا 
بیش از پیش مشخص شد. رئیس مرکز پژوهش های 
مجلس ادامه داد: توجه به رضایتمندی قشر پرستار 
باعث می شود رضایتمندی مردم در عرصه سلامت 
افزایش یابد. بــه همین دلیل و باتوجه به اینکه نیاز 
همه جوامع به پرستاران افزایش یافته، لازم است که 
سیاستمداران توجه بیشتری به قشر پرستاری داشته 
باشند. وی با بیان اینکه تصمیماتی درباره اضافه کاری 
و بهبود شرایط کار پرستاران گرفته شده که امیدواریم 
رضایت این قشر را به دنبال داشته باشد، افزود: برنامه 
هفتم فرصت های برای ارتقای شــغل پرستاری در 
نظــر گرفته که با همراهی بودجه ۱۴۰۴، در افزایش 
رضایتمندی پرستاران نقش خواهد داشت.امیدواریم 
مجموعه گفت و شنود های این نشست تخصصی و 
انتقال مباحث به سیاستگذاران و قانون گذاران بتواند 
به حل مشــکلات این عزیزان در عرصه ســلامت 

کمک کند.
ضــرورت ارتقــای کارکرد های نظام 

پرستاری
هادی افراسیابی در این نشست به تبیین جایگاه 
پرستاران در برنامه هفتم پرداخت و اظهار کرد: برخی 
احکام برنامه هفتم بهطور مســتقیم و برخی احکام 
به صورت غیرمســتقیم به نظام پرستاری و جامعه 
پرستاران مرتبط است. وی بیان کرد: پرستاران جزو 
اقشــاری هستند که به طور مستقیم با مردم سروکار 
دارند و هرچه رضایت این قشــر را بیشــتر تأمین 
کنیم، اثر آن را در افزایش رضایت مردم در خدمات 
درمانی میبینیم. مدیرکل دفتر مطالعات اجتماعی مرکز 
پژوهش های مجلس خاطرنشان کرد: با کمک برنامه 
هفتــم و قانون بودجه باید بتوانیم کارکرد های نظام 
پرستاری را ارتقا دهیم و در اثر آن، نظام سلامت در 

کشور بهبود پیدا کند.
بســتر های لازم برای افزایش ظرفیت 

رشته پرستاری را نداریم
احمــد نجاتیــان، رئیس کل ســازمان نظام 
پرســتاری در ادامه این نشســت، اظهار کرد: حوزه 
ســلامت یکی از موضوعات مهــم در برنامه پنج 
ساله بوده است و در دوره های مختلف بر جامعیت 
برنامه ها در این حوزه افزوده شــده اســت. وی با 
اشــاره به اینکه سازمان بهداشت جهانی اعلام کرده 
که پرستاران و ماما ها نقش مهمی در شکل گیری و 
اجرای سیاست های سلامت دارند، افزود: در کشور 
ما ۲۴۰ هزار نفر پرستار با حداقل دانش کارشناسی 
داریم که در ۱۹۰ دانشــکده پرستاری تربیتشدهاند 
و در حال حاضر ۴۰ هزار دانشــجوی پرستاری در 
مقاطع مختلف پرستاری مشغول به تحصیل هستند. 
رئیس کل سازمان نظام پرستاری با اشاره به بند های 
مختلف برنامه هفتم پیشــرفت که جامعه پرستاری 
را مخاطــب قرار داده یا این قشــر را تحتتأثیر دارد، 
گفــت: در بند )پ( ماده ۶۹ برنامه هفتم، به افزایش 
ظرفیت آموزشــی در رشته های حوزه پزشکی و به 
ویژه پرســتاری اشاره شده است. همچنین تأسیس 
رشته های حد واسط و توسعه رشته کمک پرستاری 
مورد توجه بوده اســت. وی ادامه داد: ســؤال اول 
این اســت که آیا زیرساخت های لازم برای افزایش 
ظرفیت پرســتاری وجود دارد؟ موضوع دیگر هم 
این است که ما درباره رشته های واسط نگرانی هایی 
داریم چراکه نمی دانیم تعریف رشته های حد واسط 
چیست و قرار است چه نقشی در پرستاری ایفا کنند.
وی با اشــاره به تأکید ماده ۶۸ قانون برنامه هفتم در 
خصوص کاهش پرداخت هزینه های درمان از جیب 
مردم، گفت: جامعه پرستاری در این حوزه می تواند 
به اجرای برنامه هفتم کمک کند. پیشنهاد ما این است 

که برای شغل مراقبت در منزل پوشش بیمه ای درنظر 
گرفته شده و نقش پرستاران در این شغل پر رنگ تر 
شــود.رئیس سازمان نظام پرستاری به عدم حضور 
پرستاران در حوزه سلامت دیجیتال گفت: پرستاران 
مراقبت در منزل اگر بتواننــد به درگاه های پرونده 
الکترونیک متصل شــوند، هم در هزینه های درمان 
بیماران کاهش قابل توجهی خواهیم داشت چراکه 
از بستری شدن بسیاری از بیماران در مراکز درمانی 
جلوگیری می شــود و هم پرستاران بهتر از گذشته 
می توانند خدمات مراقبتی خود را در منزل به بیماران 
ارائه دهند. وی به فعالیت شــرکت های پرســتاری 
دانش بنیان اشاره کرد و گفت: این شرکت ها در ارائه 
خدمات دیجیتال، اقدامات خوبی داشته اند و توجه 
به آنها می تواند در زمینه توسعه کارآفرینی پرستاری 
مؤثر باشد. نجاتیان در ادامه این نشست موضوعاتی 
نظیر مهاجرت پرســتاران و ضرورت به کارگیری 
پرستاران متخصص، تدوین برنامه برای نظارت بر 
عملکرد پرســتاران مراقبت در منزل، تعرفه گذاری 
خدمات پرســتاری و اصلاح آیین نامه های مربوط 
به آن، افزایش ظرفیت براســاس آمایش سرزمین، 
رفع هم پوشانی رشــته های مرتبط با پرستاری و... 
مطالبی را طرح کرد. محمد اسماعیل مطلق، رئیس 
دبیرخانه شــورای عالی سلامت و امنیت غذایی نیز 
در این نشست با اشاره به فعالیت ۳۰ مرکز تحقیقاتی 
پرستاری و ۵۰ مجله علمی و پژوهشی در این زمینه، 
اظهار کرد: به لحاظ تشکیلاتی، نظام پرستاری ایران 
جایگاه خوبی دارد به طوری که ایران تنها کشــوری 
است که در کنار وزیر بهداشت، معاونت پرستاری 
هم فعالیت می کند با این حال پرســتاران همچنان با 
چالش هایی مواجه هستند. رئیس دبیرخانه شورای 
عالی ســلامت و امنیت غذایی با بیان اینکه کمبود 
پرستار را می توان با تغییر در استراتژی به کارگیری 
پرســتاران رفع کنیم، گفت: بهتــر از به جای انبوه 
گزینی، به بومی گزینی پرستاران بپردازیم و براساس 
نیاز پرستار تربیت کنیم. پیشنهاد دیگر وی، تغییر در 
قوانین استخدام پرستاران بود. به این صورت که در 
کنار استخدام پرستاران تمام وقت، از پرستاران نیمه 
وقت و پاره وقت نیز استفاده شود تا کسانی که امکان 
حضور تمام وقــت در مراکز درمانی را ندارند و به 
همین دلیل خانه نشین شده اند، به بازار کار برگشته 
و خلأ کمبود پرســتار را پر کنند. دیگر مهمانان این 
نشســت موضوعاتی نظیر تعریف پرستار در کنار 
پزشک خانواده، ضرورت تعریف بورسیه تحصیلی 
برای پرستاران، توجه به استراتژی های مختلف در 

حوزه پرستاری و... را مطرح کردند.

رئیس مرکز پژوهش های مجلس:

تصمیماتی درباره اضافه کاری و بهبود شرایط کار پرستاران گرفته شده است

سیاسی

یک فعال سیاسی تاکید کرد: از نگاه بنده اصل وفاق ملی و هماهنگی بین قوا این است که هر قوه به قانون اساسی عمل کند و خوشبختانه
 امروز شاهد هستیم که دولت چهاردهم شیوه اخلاقی خوبی را پیش گرفته و با تمرکز بر روی مسئولیت های خود از انداختن کاستی ها بر دوش 

دولت های قبلی پرهیز می کند.

تهیه کننده خندوانه: آقای خوشرو مدیر شبکه نسیم بلافاصله بعد از  خندوانه  
تصمیم به تجزیه این برنامه گرفتند، هرکدام از ما )من، رامبد و جناب خان( را برای 

ساخت برنامه  دیگری دعوت کرد.
این روزها دوباره بحث درباره تعطیل شدن برنامه خندوانه در تلویزیون داغ 
شده است، رامبد جوان و سیدعلی احمدی تهیه کننده آن هر کدام حرفهایی زده اند 

و از طرف مقابل صداوسیما هم بحث هایی را مطرح کرده است.
رامبد جوان در حاشیه کنسرت گروه لیان با اجرای محسن شریفیان در برج 
میلاد به پرسش هایی درباره ادامه برنامه خندوانه و حضور جناب خان در تلویزیون 
پاسخ داد و گفت: »محمد بحرانی خودش برنامه هایی برای جناب خان در تلویزیون 

دارد و او را برمی گرداند ولی من دیگر در کنار جناب خان حضور ندارم.«
چند روز قبل هم رامبد جوان در در برنامه »اســتودیو هشــت« رادیو نمایش 
درباره ادامه خندوانه گفته بود: »ســازمان تمایل داشته است و ظاهر )پیگیری ها( 
نشــان می دهد که تمایل وجود داشــته است، ولی باطنش را نمی دانم. با این حال، 
تیم مدیریتی که این چند وقت اخیر کار می کنند، بعید می دانم خیلی تمایل داشته 

باشند که با ما کار کنند.
تیم جدید که هنوز هم مشــغول به کار هســتند، فعلًا میلشان به این است که 
اصولاً از ساختار تلویزیون سلبریتی زدایی کنند یعنی نگاهشان این است که بدون 

سلبریتی ها هم می توان برنامه های بسیار جذاب و موفقی ساخت.«
سیدعلی احمدی تهیه کننده خندوانه هم درمصاحبه ای با فرهیختگان، ابعاد 
تازه ای از ماجرا را روشن کرده است. او گفته است: »ما در فصل هشتم »خندوانه« 
روی آنتن بودیم. با ما صحبت هایی شد و ما هم با مشقت به کار ادامه دادیم! اذیت 

می شدیم چون زبان مشترکی نداشتیم.«
این تهیه کننده با اشاره به این که قرار بوده پس از تولید »خندوانه ۸«، گروه یک 
سال استراحت کنند و با ایده های جدید بازگردند، موضوع را این طور روایت کرده: 
»با تغییر مدیران و عوض شدن معاون سیما، اعمال سلیقه های فرهنگی آقای جلیلی 
افزایش یافت. ایشــان مدیران خودشان را منصوب کردند و ما احساس کردیم که 
دیگر فضا مناسب نیست. بعد از دو ماه و نیم جلسه ای با آقای دکتر جبلی داشتم. وی 
به من گفت: )یک سال شوخی است؛ بیایید زودتر شروع کنید(؛ اما فضای مناسبی 
نبود.  احمدی در بخش دیگری از گفت وگو نیز از محمدرضا خوشرو مدیر شبکه 
نســیم بابت تصمیم او برای تجزیه گروه ســازنده »خندوانه« در دوران استراحت 
عوامل گلایه کرده و گفته: »آقای خوشرو بلافاصله بعد از  خندوانه  تصمیم به تجزیه 
این برنامه گرفتند. هرکدام از ما )من، رامبد و جناب خان( را برای ســاخت برنامه  

دیگری دعوت کرد.«
از طرف مقابل امروز خبرگزاری تســنیم در مطلبی نوشت که پیگیری های 
خبرنگار تسنیم از مسئولین صدا و سیما نشان می دهد که تلویزیون هم برای فصل 
جدید »خندوانه« و برنامه جدیدی که پیشهاد قبلی آقای جوان بوده، اعلام آمادگی 
کرده است. پیگیری ها نشان می دهد صداوسیما با چهره های شناخته شده خصوصاً 

امثالِ رامبد جوان تمایل به همکاری دارد و مشکلی وجود ندارد.
اما در خصوص ظاهر و باطنِ تمایل صداوسیما هم این مدیر در پرس و جوی 
خبرنگار تســنیم این نکته را مطرح کرد: »ظاهر و باطن این اتفاق مشخص است. 
حتی رئیس صداوسیما در همان دوره با آقای جوان دیدار و جلسه داشتند و یا معاون 
سیما با آقای جوان راجع به طرح جدید دیداری داشتند و همه استقبال کردند. اگر 

سلبریتی زدایی هم بوده در خصوص ایشان مصداق پیدا نمی کند.«
فقط اینجا معلوم نیســت که مدیر قابل اشــاره خبرگزاری تســنیم همان 
سیدمحمدرضا خوشرو مدیر شبکه نسیم است یا یک مدیر دیگر؟ چون در بخش 
اول هیچ اشاره ای به اسم مشخصی ندارد و فقط به ذکر پیگیری های خبرنگار تسنیم 

از مسئولین صداوسیما بسنده می کند. 
سیدمحمدرضا خوشرو مدیر شبکه نسیم چندی پیش در نشست خبری اعلام 
کرد: »هیچ مجموعه عاقلی سرمایه های خودش را از دست نمی دهد و ما آماده ادامه 
دادن برنامه های موفق هستیم. رامبد جوان را چند وقت پیش دیدم، گفت مردم هنوز 
وقتی او را می بینند، می پرسند که »خندوانه« چه زمانی شروع می شود و خودشان 
هم ظرفیت تلویزیون را می دانند. این ها همه رفقای ما هستند، ترجیح شان گاهی 

این است که در جای دیگر کار کنند، می روند و باز می گردند.«
در این میان رامبد جوان، تهیه کننده خندوانه و مدیران تلویزیون و ... هر کدام 
به نکاتی اشاره می کنند که اصلا مشخص نمی شود که چه دلیلی باعث توقف برنامه 
خندوانه شــده اســت.  پیمان جبلی از روزهای اول که رئیس سازمان صداوسیما 
شد همیشه گفته است که »درِ صداوسیما همیشه به روی هنرمندان باز است« ولی 
واقعیت این است که الان بسیاری از هنرمندان دیگر با صداوسیما هیچ همکاری 
ندارند و ما در همان زمان هم گوشزد کردیم آقای رییس صداوسیما ! نشان دهید 

کدام در به روی هنرمندان باز است ...
حال هرچه دســت اندرکاران این برنامه بگویند ما تمایل داشــتیم و مشکل 
از طرف مقابل اســت و ... تنها نکته قابل اســتناد این است که یکی از موفقترین و 
پرمخاطب ترین برنامه های تلویزیون چند سال است که دیگر پخش نمی شود و از 
همه مهمتر این است که صداوسیما که با بودجه دولت و از پول بیت المال برنامه 

می سازد این فرصت را از مردم و مخاطبانش دریغ کرد.

سرویس سیاســی - وزیــر 
ورزش و جوانان گفت: این احتمال 
وجود دارد کــه جوان ما وقتی گل 
می زند بر اســاس آن حرکت های 
شــتاب آلودی که دارد، حجاب اش 
کنار بــرود بنابراین قطعا من پیگیر 
هســتم و اگر به این واســطه برای 
بازیکن خاتون بم جریمه  یا حکمی 
صادر شــده اســت، حتمــا آن را 

برمی گردانم.
احمد دنیامالی ، درباره جریمه 
بازیکــن تیم زنان خاتون بم به دلیل 
شادی پس از گل و محروم شدن وی از حضور در زمین فوتبال عنوان کرد: در حال 
پیگیری این موضوع هستم. وزیر ورزش و جوانان تاکید کرد: قطعا این احتمال 
وجود دارد که جوان ما وقتی گل می زند بر اساس آن حرکت های شتاب آلودی 
که دارد، حجاب اش کنار برود ولی قطعا بچه های ما برای من خیلی ارزش دارند، 
آن دختر هم مثل دختر خودم می ماند، بنابراین قطعا من پیگیر هســتم اگر به این 

واسطه جریمه  یا حکمی صادر شده است، حتما آن را برمی گردانم.
دنیا مالی گفت: جامعه زنان ما مطمئن باشــند که این بچه ها پیش ما امانت 
هستند و مسؤلیت داریم که از آنها حراست کنیم. چه یک فوتبالیست باشد، چه 
دخترمان در یک رشــته رزمی باشــد من به دنبال این هستم شرایط برای ورزش 

دختران  و بانوان مان بهتر شود و قهرمانان بیشتری در حوزه زنان داشته باشیم
وزیر ورزش و جوانان افزود: یکی از اهداف اصلی من در حوزه در وزارت 

ورزش و جوانان توجه جدی به ورزش بانوان است.
وی در پاسخ به این که آیا با بازیکن یا مسئولان تیم وی صحبتی شده است، 
گفت: من در این حد دخالت نمی کنم. معاون بانوان را مامور کردیم این قضیه را 

پیگیری کند تا ان شاالله خبر خوشی داشته باشیم.

سرویس سیاســی -  رئیس 
ســابق کمیســیون ملی آیسسکو با 
انتقاد از کمبود معلم و معلم های بی 
کیفیت در مدارس، بر ضرورت تدبیر 
جدی برای حل مشکلات این حوزه 
تاکید کرد. متاسفانه آموزش طبقاتی 
در کشــور ایجاد کرده اید که هر کس 
که پول دارد می تواند درس بخواند و 
ضمن اینکه ۷۹۰ هزار نفری که الان 
بازمانده از تحصیل هستند اینها دلایل 
مختلفی برای عدم ثبت نام در مدارس 
دارند. یک بخش آن فقر اســت، یک 

بخش دیگر آن این است که نظام آموزشی ما این طور نیست که پیگیر تک تک تمام 
کسانی باشد که وارد مدارس نمی شوند، بشوند.  سحر بیات برای کمبود ۱۷۶ هزار 
معلــم گفت: راه حل برای این موضوع وجود دارد قانون هم این راه حل را جلوی 
پای وزارت آموزش و پروش گذاشته است. قرار بر این بود تمام نیاز های آموزش 
وپرورش از طریق دانشگاه فرهنگیان تامین بشود. یعنی دانشجو از طریق دانشگاه 
گرفته شــود و تعلیم و دوره های لازم را ببیند و در نهایت هم بعد از ۴ ســال فارغ 

التحصیل شود و وارد مدرسه شود که متاسفانه شاهد چنین چیزی نیستم.
ریشه اتفاقات

مسئله این است که ما به قانون تمکین نمی کنیم. هر جایی و هر زمانی که شما 
این آشفتگی را در نظام تعلیم و تربیت دیدید ببینید که ریشه این اتفاق به چه مسئله ای 
برمی گردد؟ وقتی که ریشه یابی می کنیم، می بینیم که ما قانون داریم کل نیاز آموزش 
و پرورش باید از طریق دانشگاه فرهنگیان تامین بشود و یک تبصره ای هم بنام ماده 
۲۸ گذاشــته شــده که می شود از دانشگاه های دیگر هم دانشجو گرفت و طی یک 
دوره های آموزشی معلمی این افراد هم بتوانند وارد نظام تعلیم و تربیت بشوند. او 
افزود: متاســفانه به این قانون تمکین نشد. در دوره آقای فانی و آقای میرمحمدی 
تعداد پذیرش دانشــجوی دانشــگاه فرهنگیان به ۲ -۳ هزار نفر رسید. در آن زمان 
علاوه بر اینکه ۳۰۰ هزار نفر را بازنشســته اجباری کردند و گفتند ما نیروی اضافه 
داریم، ورودی به دانشگاه فرهنگیان به ۲-۳ هزار نفر رسید. این امر باعث شد که به 
این قانون تکمین نکنند و دیدگاه سلیقه ایی را جایگزین کنند. بیات ادامه داد: پیاده 
کردند این نوع از مدیریت به غیر از کمبود معلم و بکار گیری معلم غیر متخصص 
خروجی دیگری نداشت. در حال حاضر هم باید راه حل های موقتی اعمال کنند تا 
اگر وزیری آمد که مایل باشد به قانون تمکین کند و این قطاری که از ریل منحرف 
شده دوباره به ریل اصلی خودش برگردد که در ۷-۸ سال آینده این کسری نیرو را 

طبق قانونی که بر ما ابلاغ شده را بتوانیم تامین کنیم.
کدام وزیر؟

بیات اضافه کرد: به نظر من، وزیری که از ستاد مبارزه با مواد مخدر به وزارتخانه 
مهمی مثل آموزش و پرورش آمده آیا می تواند عمق درک این را داشته باشد که بتواند 
تامین منابع کند و این قطار منحرف شــده را به مسیر برگرداند؟ آیا می تواند ناجی 
باشد؟ طبیعا باید زیرساخت های دانشگاه فرهنگیان بهبود پیدا کند. اساتید ما باید 
به روز باشند، تعداد اساتید ما باید به تعداد نیاز برسد. همه اینها بر می گردد به یک 
برنامه ریزی درست و یک بودجه کافی که وظیفه آموزش و پرورش است از بودجه 
عمومی بتواند تامین کند. اینها همه مستلزم استراتژی، برنامه ریزی، طرح و پیگیری 
است. رئیس سابق کمیسیون ملی آیسسکو با اشاره به بکار گیری معلمات بی تجربه 
در ســال تحصیلی جدیدد گفت: امسال و سال گذشته شاهد بکاری گیری افرادی 
بودیم که حتی یک روز هم آموزش ندیده بودند. ســال گذشته این افراد نیرو های 
که قراردادی بودند و به صورت موقت جذب شــده بودند مجددا هم از این افراد 
استفاده می کنند. یک سری هم از بازنشستگان دعوت بکار شدند، یک سری ها هم 
از کمبود ها را مجدد از کســانی گرفته شد که توانایی معلمی را نداشتند، دوره های 

لازم را ندیده بودند. متاسفانه وضعیت جالبی را شاهد نیستیم. 
۷۹۰ هزار دانش آموزش بازمانده از تحصیل

این کارشناس آموزش با اشاره به ۷۹۰ هزار دانش آموزش بازمانده از تحصیل 
پاسخ داد: اینها بر می گردد به شکاف عدالت تربیتی و عدالت آموزشی که در کشور 
فراهم است. وقتی شما آموزش را به فروش می گذارید و آموزش را می فروشید و 
مدارس خصوصی را توسعه می دهید و به دنبال این هستید که هر کس که پول دارد 
آن را بفرستید در مدارس خصوصی ثبت نام کند همین امر باعث می شود مدارس 
دولتی به اندازه کافی بی کیفیت شوند. یک آموزش طبقاتی در کشور ایجاد کرده اید 
کــه هــر کس که پول دارد می تواند درس بخواند و ضمن اینکه ۷۹۰ هزار نفری که 
الان بازمانده از تحصیل هســتند اینها دلایل مختلفی برای عدم ثبت نام در مدارس 
دارند. یک بخش آن فقر است، یک بخش دیگر آن این است که نظام آموزشی ما این 
طور نیست که پیگیر تک تک تمام کسانی باشد که وارد مدارس نمی شوند، بشوند. 
یک بخش آن بر می گردد به فرهنگ خانواده ها. یعنی دلایل و علل مختلف باعث 
می شود که شما عدد بازمانده از تحصیل هر سال افزایش داشته باشد.  رئیس سابق 
کمیسیون ملی آیسسکو تاکید کرد: علت اصلی شکاف عدالت تعلیم تربیتی است. 
یعنی اگر نظام تعلیم و تربیت خودش را موظف بداند به فرصت های برابر برای همه 
دانش آموزان کشــور و دسترسی را برای آموزش کیفی فراهم کند حتما شاهد این 
عدد نخواهیم بود و هر سال رو به کاهش می رود. ولی وقتی که نظام تعلیم و تربیت 
کشور خودش را ملزم به اجرای عدالت نمی داند یعنی دسترسی لازم و فرصت های 
لازم را برای دسترســی دانش آموزان برای اینکه به آموزش کیفی دسترسی داشته 
باشــند فراهم نمی کند این اتفاق می افتد. این نکته را نیز اضافه کنم که در این چند 
سال گذشته مسئولین ذیربط و وزارت آموزش و پرورش کار عمده ایی برای کمتر 

شدن این عدد نکرده اند. 

ســرویس سیاسی -  نماینده 
ارومیه در مجلس با بیان اینکه مجلس 
و دولت با وفــاق ملی به دنبال حل 
مشــکلات مردم هستند، گفت: این 
تعامل سازنده دو قوه منجر به بهبود 
وضعیت اقتصادی و معیشتی جامعه 
خواهد بود. حجت الاســلام ســید 
ســلمان ذاکر گفت: آقای پزشکیان 
همــکاری بی نظیر و ســازنده ای با 
مجلس دارد و بعضی وقت ها شاهد 
هستیم که بدون دعوت و تشریفات 
در مجلس حاضر می شود. وی اظهار 

کرد: رئیس جمهور در همکاری با مجلس یک پله از دولت های پیشین بالاتر است 
و ما امیدواریم که نتیجه این تعامل ســازنده و خوب کاهش مشــکلات مردم در 
حوزه های مختلف خواهد بود. عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس افزود: آقای 
پزشکیان دولت وفاق ملی را تشکیل داده و تمام تلاش خود را برای حفظ این وفاق 
به کار گرفته است. ذاکر خاطرنشان کرد: در همین مدت کوتاه شروع به کار دولت 
چهاردهم نمایندگان در قالب فراکســیون، کمیسیون و مجامع استانی دیدارهای 
متعددی را با آقای پزشکیان داشته اند. در این دیدارها مسائل و مشکلات مردم مورد 
بررسی و حل آن مورد تاکید قرار گرفته است. وی تاکید با بیان این که پزشکیان سال 
ها نماینده مجلس بوده و به موضوعات مختلف اشــراف کامل دارد، گفت: امروز 

مجلس و دولت در کنار یکدیگر می توانند کشور را به جایگاه بالایی برسانند.

ســرویس سیاسی -  محمد هاشمی با اشاره 
بــه میزان تحقق شــعار وفاق ملی در فعالیت ســه 
ماهه دولت چهاردهم، بیان کرد: در قانون اساســی 
ما تفکیک قوا وجود دارد. مســئولیت ها بر اساس 
تفکیک قوا تعریف شــده است. به این معنا که یک 
قوه در امور قوه دیگر و مسئولیت های سایر قوا نباید 
دخالت کند. نکته بعدی این است که هر قوه در برابر  
ملت و رهبر معظم انقلاب مسئول بوده و باید نسبت 
به وظایف و مسئولیت خود پاسخگو باشند. زمانی 
که در خصوص وفاق ملی صحبت می شود، بدین 
معنا است که یک قوه نباید قوه دیگر را تخریب کند.
اگر هر قوه ای به مسئولیت های ذاتی خود عمل 

کند شعار وفاق ملی محقق خواهد شد
وی در ادامه اظهار کرد: هر قوه ای باید مسئولیت 
و وظایف خود را انجام دهد و در برابر مسئولیت های 
خود به ملت و رهبر انقلاب پاســخگو باشد. اصل 
۱۷۵ قانون اساسی که مربوط به مسئولیت های صدا 
و ســیما بود در زمان امام )ره( توسط مجلس مورد 
تعرض قرار گرفت. امام)ره( به این موضوع ورود پیدا 
کرده و تبیین کردند. ایشان فرمودند که صدا و سیما 
یک شرکت سهامی نیســت که چند سهم آن برای 
یک بخش و چند بخش دیگر آن برای بخشی دیگر 

باشــد، بلکه باید مسئولیت های خود را انجام 
دهد. امام)ره( فرمودند که صدا و ســیما نباید 
از طریق مجلس تشــویق شود که علیه دولت 
موضع گیری کند یا بالعکس توسط دولت علیه 

مجلس موضع گیری کند.
این فعال سیاسی در ادامه تصریح کرد: بر 
مبنای قانون اساسی هر قوه وظیفه و مسئولیتی 
دارد که باید به آن عمل کند. به عنوان مثال قانون 
گذاری به عهده مجلس است. مکانیسم نظارت 
نیز پیش بینی شــده است. اگر  قوا و نهادهای 
موجود مطابق قانون اساسی به مسئولیت ها و 
وظایف خود عمل کنند، هم وفاق ملی تحقق 
پیدا خواهد کرد و هم اداره کشــور راحت تر 
پیش خواهد رفت. اگر هم کمبود و خســارتی 
باشد مشخص است که قصور و تقصیر از کدام 

قوه بوده اســت و باید پاســخگو باشد. از نگاه بنده 
اصل وفاق ملی و هماهنگی بین قوا این است که به 
قانون اساسی عمل کنند. هر بخشی باید به مسئولیت 

و وظایف خود عمل کند.
دولت چهاردهــم هیچ گاه تعرضی به 

دولت های قبلی نداشته است

وی در ادامــه تاکید کرد: یــک تفاوتی که در 
عملکــرد دولت چهاردهم با دولت های گذشــته 
وجود داشــته و مشهود نیز هست، این است که در 
دولت های گذشته یعنی دولت هفتم و هشتم به بعد، 
هر دولتی که روی کار می آمد عمدتا علیه دولت قبلی 
صحبت می کرد. به  عنوان مثال دولت هشــتم علیه 

دولت هفتم یا دولت هفتم علیه دولت ششم صحبت 
می کرد. یعنی همواره مشــکلات را به گردن دولت 
هــای قبلی می انداختند. دولت های روی کار هیچ 
گاه قبول مسئولیت نمی کردند. هر مشکلی که وجود 
داشت مرتب به گردن دولت های قبلی می انداختند 
اما در دولت چهاردهم از زمانی که دولت تشــکیل 

شــده است، هیچ گاه تعرضی به دولت قبل صورت 
نگرفته است. هیچ گاه نگفته است که این کمبود ما 

مربوط به دولت قبل است.
وی افزود: دولــت چهاردهم صرفا امورات و 
برنامــه های خود راپیش می برد. در حقیقت دولت 
چهاردهم مسئولیت را پذیرفته و در تلاش است به 
وظایف خود عمل کند. اگر هم کاســتی وجود 
داشته است، سعی نکرده تا آن را به گردن دولت 
قبل بیاندازد. این یک شــیوه جدید اســت که 
دولت چهاردهم پیش گرفته است. هر کس که 
مسئولیت می پذیرد باید به وظایف خود عمل 
کند و اگر کاســتی ملاحظه می کند آن را جبران 

کند.
وی اضافه کرد: ما در ســطح کلان کشور 
مســئولیت تمام مشکلات را به گردن آمریکا و 
انگلیس می اندازیم، اما از دولت هفتم و هشتم 
به بعد، دولت های قبلی را شریک جرم آمریکا و 
غربی ها کرده و از آنها نیز انتقاد می شد. در دولت 

چهاردهم چنین اتفاقی رخ نداد.
هاشمی  خاطر نشان کرد: این مسئله کاملا 
محرز اســت که امــروز تعارضی بین دولت و 
مجلس وجود نداشــته و دولت به دنبال این نیست 
که کاســتی ها را به گردن دیگری بیاندازد. اگر این 
شیوه ادامه پیدا کند هم از نظر اخلاقی و ارزش های 
اسلامی بسیار حائز اهمیت است و می تواند اخلاق 
را در جامعه تقویت کرده و هم مسائل کشور را حل 

می کند.

درباره تعطیلی “خندوانه”  رامبدجوان 
راست می گوید یا صداوسیما؟

دنیامالی وزیر ورزش و جوانان :

به دنبال بهبود شرایط ورزش دختران  و 
بانوان  هستم

رئیس سابق کمیسیون ملی آیسسکو:

کمبود معلم به دوره فانی و میرمحمدی 
برمی گردد

نماینده مجلس  :

مجلس و دولت با وفاق ملی به دنبال حل 
مشکلات مردم هستند

محمد هاشمی فعال سیاسی:

دولت چهاردهم شیوه اخلاقی خوبی را 
پیش گرفته است

دولــت چهاردهم صرفا امــورات و برنامه 
های خود راپیش می برد. در حقیقت دولت 
چهاردهم مسئولیت را پذیرفته و در تلاش 
اســت به وظایــف خود عمل کنــد. اگر هم 
کاستی وجود داشته اســت، سعی نکرده 
تــا آن را به گردن دولــت قبل بیاندازد. این 
یک شیوه جدید اســت که دولت چهاردهم 
پیش گرفته است. هر کس که مسئولیت می 
پذیرد باید بــه وظایف خود عمل کند و اگر 
کاســتی ملاحظه می کند آن را جبران کند.

نهال موسوی- فعال فرهنگی  
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